

တၢ်မၤကဆၢကဆိကွၢ်ထွဲတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးကမံးတံၢ်

တၢ်သိၣ်လိအဒၢး, ခွဲး-ချး (Cheek-Clark) တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်
ယနူၤအါရံၣ် ၅၁၁, ၂၀၁၂ နံၣ်

တၢ်တူၢ်လိာ်မုၢ်ဒီးတၢ်စးထီၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ-

မံး(စ)လံးဟီး (Ms. Lea Holt) တူၢ်လိာ်မုၢ်ဒီးစံးဘျူးဘၣ်ပုၤကိးဂၤဒဲးလၢအဟဲထီၣ်ဘၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်အယိလီၤ. တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးကမံးတံၢ်အကရၢဖိတဖၣ်လၢအဟဲထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်မုၢ်ဝဲ-ဘကံၤနံၣ်ယၢ် ဘဲၣ်လံး (Virginia Baillif), စုလဘါယၢ် ဘျဲ (Sylvia Bland), ရှိ(န)ခိလဲ (Shawn Caldwell), ဒုဘူး ဖရးလု (David Fraley), ကွီ(န)ဝုလယၢ် (John Williams), က့ၣ်နံၣ်တၢ်ဝုလယၢ် (Juanita Williams), အက့ၣ်လၢ် ဝိမဲ (Angela Womack) ဒီး ဒိၣ်နဲ ရဲး(ထ) (Donald Wright) တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကရၢဖိလၢအဟဲထီၣ်တဖၣ်မုၢ်ဝဲ-ကွီ(က) ကွီ(မ) (George James), ကွီၣ်အိၣ် (Kyaw Aung) ဒီးစိၤလီၤ လးမူ (Saw Lawla Moo) တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဩစံၣ် အဲနူ (Tracy Agnew), ခြိးစတီဖၢၣ် ခူရီ (Christopher Chiron) ဒီးကရၢဖိမၤစၢၤမဲရဲၣ်ခြးဘဲ (Mary Craven) သ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကိးဟဲထီၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိၣ်ဖိၣ်အတၢ်ကွဲးနီၣ်တဖၣ်ဖဲလၢဒိၣ်ဖဲဘၣ် ၁၅၁၁, ၂၀၁၁ နံၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်-

လံးဟီး (Lea Holt) ဟ့ၣ်လီၤကရၢဖိတဂၤစုၣ်စုၣ်လၢတၢ်အိၣ်ဖိၣ်အပူၤကွၢ်တဘျီအတၢ်ကွဲးနီၣ်အကွဲးဒိတဘျီန့ၣ်လီၤ. ကွီ(န)ဝုလယၢ် (John Williams) ဆုၢ်န့ၣ်ဝဲလၢအအၢၣ်လီၤတူၢ်လိာ်မုၢ်ဒီးအံၤဒီး အဲဒိၣ်ဒီးတၢ်ဘျီဘၣ်က့ၢ်တမံၤလၢ အမုၢ် (တၢ်အိၣ်ဖိၣ်တဖၣ်တၢ်ကမၤအိၣ်ဖဲခွဲး-ချး တၢ်အိၣ်ဖိၣ်အဒၢး, တမုၢ်လၢတၢ်သိၣ်လိအဒၢးဘၣ်) န့ၣ်လီၤ. ပုၤမၤစၢၤတၢ်ဆုၢ်န့ၣ်အံၤမုၢ်ဝဲဒုဘူး ဖရးလု (David Fraley) ဒီးဘၣ် တၢ်ဟံၣ်ဂၢၢ်ဟံၣ်ကျဲၤအိၣ်လၢပုၤကိးဂၤဒဲးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိၣ်ဖိၣ်အတၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်-

မံး(စ)ဟီး (Ms. Holt) ဒုးသ့ၣ်ညါဝဲလၢတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ကမုၢ်ခံၣ်တဘျီ, အါန့ၢ်ဒီးတလၢခံၣ်ဘျီအတၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်, ဒီးလၢတနံၣ်အတီၢ်ပူၤ ကမံးတံၢ်ကအိၣ်ဒီး တၢ်အိၣ်ဖိၣ်လၢအဟံၣ်ပနီၣ်ဝဲ ၂၆ ဘျီအါန့ၢ် ၂၄ ဘျီန့ၣ်လီၤ. မံးစထၢၣ် ခူရီ (Mr. Chiron) တဲအါထီၣ်ဝဲလၢ တၢ်ဆၢကတီၢ်မုၢ်အိၣ်ထီၣ်ဖဲကမံးတံၢ်မုၢ် အဲဒိၣ်ဒီးအိၣ်ဖိၣ်သၢဘျီတဘျီလၢတလၢအတီၢ်ပူၤန့ၣ်, ကမံးတံၢ်မၤတၢ်ဆၢတံၢ်သ့ၣ်ဒၣ်လီၤ. တၢ်ကဟ့ၣ်လီၤကရၢဖိတဂၤစုၣ်စုၣ်လၢ လံာ်နံၣ်လံာ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်ဖိၣ်အတၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်အနံၤအသီ တဘျီဖဲတၢ်အိၣ်ဖိၣ်လၢခံတဘျီလီၤ.

တၢ်ဘျီအတၢ်ကွီၣ်-

မံးစထၢၣ် ခူရီ (Mr. Chiron) တီခိၣ်ရဲၣ်မဲတၢ်တၢ်ပိၣ်သကိးတၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ယးဒီး “တၢ်ဘျီအတၢ်ကွီၣ်” အံၤဒီးဒီးကမၤလီၤတံၢ်လၢ ပုၤကိးဂၤဒဲးဘၣ်သ့ၣ်ဘၣ်သးတၢ်သိၣ်တၢ်သီတၢ်ဘျီသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကမံးတံၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၢ်ဝဲတၢ်ဘျီကိးထံၣ်ဒဲးလီၤ. မံး(စ)ဟီး (Ms. Holt) တဲဖျါလီၤတံၢ်ဝဲလၢအဲဒိၣ်ကမၤတၢ်ဒီးမံး(စ)အဲနူ (Ms. Agnew) ဒီးတြဲဒၢၣ်သီမး(စ) (Brandon Thomas), ဝဲဒီးပီးလီတံၢ်မံးတၢ်မၤအပူၤနဲတၢ် ဘၣ်ယးဒီးတၢ်ဆဲးကျဲးဆဲးကျိး (Facilities Services Director of Communications) မုၢ်ဒီးသိးကဆုၢ်တီၣ်ထီၣ်ဝဲ တၢ်ဘျီတဖၣ်ဒီး ကမံးတံၢ်အတၢ်ဂ့ၢ်အဂၤတဖၣ်ဆုၢ်ပုၤယဲၤသန့အဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ရှိ(န) ခိလဲ (Shawn Caldwell) ယုထီၣ်ဝဲလၢတၢ်ဘျီတဖၣ်ကပၣ်ယုၣ်ဒီးပုၤတဂၤတဲတၢ်လၢတၢ်ဆၢကတီၢ်တဘျီဒီး ကရၢဖိကိးဂၤဒဲး ကအိၣ်ဒီးတၢ်ဆၢ ကတီၢ်လၢပုၤလၢကတီၢ်တၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မံး(စ) ဟီး (Ms. Holt) တဲအါထီၣ်ဝဲလၢတၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်တဖၣ်တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်အိၣ်လၢတၢ် ဂ့ၢ်ခိၣ်တီၢ်လၢတၢ်ကတၢ်ပိၣ်သကိးအိၣ်တဖၣ်အဖိခိၣ်သ့ၣ်, အယိတၢ်ဆၢကတီၢ် ကအိၣ်ဝဲလၢလၢပုၤပုၤလၢတၢ်ကတၢ်ပိၣ်တၢ်ဂ့ၢ် ခိၣ်တီၢ်မံးဒဲးအဂီၢ်လီၤ.

မံးစထၢၣ် ဝုလယၢ် (Mr. Williams) ယုထီၣ်ဝဲလၢတၢ်ဘျီတဖၣ်အပူၤကပၣ်ယုၣ်ဒီး “တၢ်စိၣ်ခိၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤ” လၢတၢ်ဂ့ၢ်ခိၣ်တီၢ်တဖၣ်လၢ တၢ်တၢ်ပိၣ်သကိးလၢကတီၢ်အံၤအဂီၢ်အတၢ်ကွီၣ်တန့ၣ်လီၤဘၣ်မုၢ်ဂ့ၢ် မ့တမ့ၢ် လၢတၢ်ကြၢးဟံၣ်ဖျါထီၣ်က့ၢ်အိၣ်လၢ တၢ်အိၣ်ဖိၣ်လၢအ ကဟဲတဘျီမုၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. မံး(စ) ဟီး (Ms. Holt) တဲအါထီၣ်ဝဲလၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤလၢ “တၢ်စိၣ်ခိၣ်အိၣ်” တနီၤတၢ်တၢ်ပိၣ်သကိးကဒါက့ၢ်အိၣ်ဖဲတၢ် အိၣ်ဖိၣ်ဝံၤအဆၢကတီၢ်သ့ၣ်ဒၣ်ဖဲတၢ်ဆၢကတီၢ်မုၢ်ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်န့ၣ်လီၤ.

က့ၣ်နံၣ်တၢ်ဝုလယၢ် (Juanita Williams) ဆုၢ်န့ၣ်ဝဲလၢတၢ်ကဟံၣ်ဂၢၢ်ဟံၣ်ကျဲၤတၢ်ဘျီအတၢ်ကွီၣ်အံၤဒီး တၢ်ဘျီဘၣ်မၤဂ့ၢ်က့ၢ်အိၣ်အသိး, ဒီးပုၤလၢအ မၤစၢၤတၢ်မုၢ်ဝဲ စုလဘါယၢ် ဘျဲ (Sylvia Bland) ဒီးတၢ်ဘျီတဖၣ်ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဂၢၢ်ဟံၣ်ကျဲၤအိၣ်လၢကမံးတံၢ်ဖိကိးဂၤဒဲးန့ၣ်လီၤ. ကရၢဖိသ့ၣ်တဖၣ်ကဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဝဲအကွဲးဒိလၢလီၤခံကတၢ်တဘျီဖဲတၢ်အိၣ်ဖိၣ်လၢခံတဘျီအခါန့ၣ်လီၤ.

PRM အတတ်စားထိပ်သိတ်မာတဖန်

မံးစထောင့် ခွရီ (Mr. Chiron) တီခိရိန်မဲတတ်တၢ်ပိဉ်သကိးဘၣ်ယးဒီးတတ်စားထိပ်သိတ်မာအဂ့ၢ်လၢတၢ်မၤန့ၢ်အိၤလၢ PRM အတတ်ဟံၣ်ဖျါအပူၤ န့ၣ်လီၤ. ကမံးတံာ်ကွၢ်ကဒါက့ၤတၢ်စးထိပ်သိတ်မာအကျဲတဘိစုာ်စုာ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲတတ်တၢ်ပိဉ်သကိးတၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၤတၢ်ဖဲတၢ်မၤမူဒါတဖန်/တၢ်လဲလိာ်ပုၤမၤတၢ်ဖိအကျဲသန့ (အကူၣ် နီၣ်ဂံၢ် #၂ လၢတၢ်ကရၢ ကရိ/တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဆိလီၤသးအသနၢ်ဘၣ်ထွဲတၢ်စးထိပ်သိတ်မာအဖိလၢ) အဆၢကတီၢ်, မံးစထောင့်ဝုလယၢ်(Mr. Williams) ဟ့ၣ်က့ၣ်ဝဲ လၢ “SOPs” (Standard Operating Procedures –တၢ်ဟံၣ်ပီၣ်တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤအတၢ်မၤအကျဲအကျဲတဖန်)န့ၣ် တၢ်က ကွဲးလီၤအိၤဒီးဟ့ၣ်လီၤအိၤဆူပုၤမၤတၢ်ဖိသ့ၣ်တဖန်အအိၣ်, ပၣ်ယုာ်စုာ်ကိးဒီးကျဲသန့အဂ့ၢ်အဂၤသ့ၣ်တဖန် သတးဒီး ပုၤကိးဂၤဒီး ကသ့ၣ်ညါဘၣ်ဝဲတၢ်ဘျၢတဖန်ဒီးအလီၢ်မ့ၢ်အိၣ်တၢ်ကဒုးသ့ၣ်ညါက့ၤအဝဲသ့ၣ်သ့ၣ်ဒုးန့ၣ်လီၤ. မံး(စ)ဟိး (Ms. Holt) ဝဲအါထီၣ်ဝဲလၢအဝဲ ကကွၢ်ကဒါက့ၤတၢ်ဖဲတၢ်မၤမူဒါ/တၢ်လဲလိာ်ပုၤမၤတၢ်ဖိအကျဲသန့ဟ့ၣ်ဒီး ကမံးတံာ်တချုးလၢအဟ့ၣ်နီၤလီၤ. ဝဲဆူပုၤကိးဂၤဒီးလၢဝဲကျဲအပူၤသ့ၣ်တဖန်အအိၣ်ဒီးတၢ်မၤအကျဲသန့ဒီးတၢ်မၤကျဲအဂ့ၢ်အဂၤတဖန်ကဘၣ်တၢ်ကွဲးလီၤအိၤ ဒီးဟ့ၣ်လီၤ အိၤဆူပုၤမၤတၢ်ဖိသ့ၣ်တဖန်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

မံးစထောင့် ဖရးလု (Mr. Fraley) သံကွၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ယးဒီးတၢ်ကရၢကရိအတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဆိလီၤသး လၢတၢ်မၤကဆဲးကဆိ ကွၢ်ထွဲအတၢ်ဖဲတၢ်မၤ အဂီၢ်ဒီးသိးဒီးကနၢ်ပၢ်ဝဲလၢဝဲကျိၤအံၤသ့ၣ်ထီၣ်ဆိလီၤအသးဒ်လဲၣ်ဒီးမတၢ်မၤအမူအ ဒါမနုၤတဖန်လၢ ဝဲကျိၤအံၤအပူၤလဲၣ်န့ၣ်လီၤ. မံး(စ) ဟိး (Ms. Holt) စံးဝဲလၢကမံးတံာ်ကတၢ်ပိဉ်သကိးဘၣ်ယးဒီးတၢ်ကရၢကရိအံၤအ တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဆိလီၤသးဒီးအဝဲကမၤဆူၣ်ထီၣ်ဝဲခါဆူညါတၢ်ဆဲးကျိးဒီးတၢ်မၤကဆဲးကဆိကွၢ်ထွဲအပုၤမၤတၢ်ဖိတဖန်ဘၣ်ယးဒီး ပုၤမၤတၢ်ဖိအတၢ်ဆိတလဲအသးသ့ၣ်တဖန်န့ၣ်လီၤ.

မံး(စ) ဝုလယၢ် (Ms. Williams) သံကွၢ်ဘၣ်ယးဒီးတၢ်ယုာ်ထီၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိဖဲတၢ်သိၣ်လိလၢ တၢ်ကဘၣ်ဟဲထီၣ်အိၤအတၢ်ဟူး တၢ်ဂဲၤတဖန်လၢတၢ်ကမၤအိၤလၢပုၤမၤတၢ်ဖိလဲလိာ်အဂီၢ် (အကူၣ် နီၣ်ဂံၢ် # ၂ လၢတၢ်သိၣ်လိဒီးတၢ်ဆဲးကျိးဆဲးကျိၤအသနၢ်လၢ အဘၣ်ယးဒီး တၢ်စးထိပ်သိတ်မာအဖိလၢ) န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကဟ့ၣ်တၢ်သိၣ်လိဘၣ်ယးဒီးတၢ်မၤတရိတပါတၢ်, တၢ်ကွၢ်တလီၤဝဲဟံး ဖးနီၤဖးတၢ်, တၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တကးဒီးတၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်သးတမံအကျဲသန့တဖန်လၢတၢ်မၤကဆဲးကဆိကွၢ်ထွဲ အပုၤမၤတၢ်ဖိဒီးအ တၢ်မၤခိၣ်လဲလိာ်အဂီၢ်, ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်တချုးလၢလၢဖျါတြုၤအါရံၣ်လၢဒီးဘၣ်အခါလီၤ. တၢ်မုၢ်လၢလၢတၢ်သိၣ်လိအံၤကယံာ် ဝဲနံၤတတ် (၄ နၢ်ရံၣ်) န့ၣ်လီၤ.

မံး(စ) ဟိး (Ms. Holt) ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢဝဲကျိၤအံၤကကျဲးစးဟ့ၣ်တၢ်သိၣ်လိဖဲပုၤမၤတၢ်ဖိအတၢ်လဲလိာ်အလီၢ်ဒ် အညီၣ်န့ၣ်အသိး တဖန်ဒ်သိး ဒီးအသုတမၤတံၢ်တၢ်ဘၣ်အဝဲသ့ၣ်အတၢ်မၤအဆၢကတီၢ်တဂ့ၢ်အဂီၢ်ဒီးတၢ်မၤကဆဲးကဆိတၢ်အံၤတၢ်ကမၤအိၤ “အ စုၤကတၢ်” လၢပုၤဟဲစူးကါတၢ်ဖိတဖန်အဂီၢ်ဖဲနံၤအဝဲန့ၣ်န့ၣ်လီၤ. မံးစထောင့် ခွရီ (Mr. Chiron) ဝဲအါထီၣ်ဝဲလၢတၢ်ဝဲဘၣ် ပုၤ စူးကါတၢ်ဖိတဖန်ဘၣ်ယးဒီး တၢ်သိၣ်လိအနံၤသီတဘျီယီသ့ၣ်ဒ်သိးဒီးအဝဲသ့ၣ်ကဟံၣ်သ့ၣ်ဟံးဘၣ်ယးတၢ်ဆိတလဲအိၣ်ထီၣ် လၢ တၢ်ဖဲတၢ်မၤဒ်တၢ်မၤညီၣ်န့ၣ်အိၤအသိးတဖန်တလီၢ်န့ၣ်လီၤ.

မံးစထောင့်ခွရီ (Mr. Chiron) ဟံၣ်ဖျါစုာ်ကိးဝဲလၢတၢ်မၤကဆဲးကဆိကွၢ်ထွဲအပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်မူဒါခိၣ် ကဘၣ်ထီၣ်ဝဲတၢ်ပၤတၢ်ဆုၤအ တၢ်တီၢ်ကျဲၤတၢ်သိၣ်လိအခိၣ်ထံးတကတီၢ်, ဒီးဆူမဲာ်ညါစုၤကိာ်လါန့ၣ်တၢ်ကဟ့ၣ်အါထီၣ်အဝဲသ့ၣ်လၢတၢ်သိၣ်လိဘၣ်ယးဒီးတၢ် မၤနီၢ်ကီၢ်စူး ကါတၢ်လၢအဘၣ်ဘျိးဘၣ်ဒါ, ဘၣ်ယးဒီးတၢ်ပၤတၢ်ဆုၤတၢ်ဖဲတၢ်မၤဒီးတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်စံးညီၣ်အကျိၤအကျဲတဖန်, တၢ် မၤလဲမၤဒီးဒီးတၢ်မၤလဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်တၢ်အတၢ်သ့ၣ်တၢ်ဘၣ်, ဒီးတၢ်မၤဂ့ၢ်ထီၣ်တၢ်ပၤတၢ်ဆုၤအတၢ်သ့ၣ်တၢ်ဘၣ်အဂ့ၢ်အဂၤတဖန်လီၤ.

တၢ်ယုာ်မၤကဆဲးကဆိကွၢ်ထွဲအပုၤဟံးစုန့ၣ်ကျဲၤတၢ်လၢအသိး-

မံး(စ)အဲန့ (Ms. Agnew) ဟ့ၣ်နီၤလီၤဝဲတၢ်ဂ့ၢ်ဆူကမံးတံာ်အကျိၤဘၣ်ယးဒီးတၢ်ယုာ်မၤကဆဲးကဆိကွၢ်ထွဲအပုၤဟံးစုန့ၣ်ကျဲ တၢ်အသိတဂၤလီၤ. တၢ်ယုာ်ပုၤမၤတၢ်ဖိအကမံးတံာ်ကထံၣ်လိာ်သံကွၢ်သံဒီးပုၤပတံထီၣ်တၢ်တဆံတဂၤခီဖျိလီၤတဲစိဆူ မဲာ်ညါခံန့ လီၤ. ဒီးတကယုထီၣ်ဝဲပုၤပတံထီၣ်တၢ်ဖိစုၤဂၤလၢတၢ်ကထံၣ်လိာ်အဝဲသ့ၣ်လၢတၢ်မၤကရၢအပူၤတဘျီဘျီဖဲလၢဖျါတြုၤအါ ရံၣ်အတီၢ်ပူၤလီၤ. ကမံးတံာ်အမူအဒါလၢတၢ်ယုထီၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိအတၢ်မၤအကျိၤအကျဲဒီး တၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်သံဒီး အတၢ်သံ ကွၢ်သ့ၣ်တဖန်ကမ့ၢ်ဝဲ ဂံၢ်ခိၣ်ထံးတၢ်ဂ့ၢ်ခိၣ်တီတခါလၢကမံးတံာ်အတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢခံတဘျီန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကျိၤတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်-

တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အံၤဘၣ်တၢ်ဆိကတီၢ်အိၤဖဲဂီၤ ၉:၀၁ နၢ်ရံၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢခံတဘျီကဘၣ်ဖဲမုၢ်လ့ၤဇီၤ (မုၢ်လ့ၢ်နံၤ) အနံၤဖဲ ယနုၤအါရံၣ် ၁၉ သီ, ၂၀၁၂ နံၣ်ဖဲ ဂီၤ ၇:၃၀ နၢ်ရံၣ်န့ၣ်လီၤ.